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Köşe Taşı 

Ayşe Nur Yılmazer / Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com.tr 

BU FİLM MUTLAKA 
İZLENMELİ

4’TE

2’DE

4’TE

3’TE

SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Akraba evliliğinin 
zararları anlatıldı

CHP’de Eşref Erdem ile 
Önder Sav karşı karşıya 

4’TE

Sakatlar Haftasında sakat 
insanlarımızla konuştuk:

Dayı-Hala çocukları olan bir 
ailenin 8 çocuktan 4 tanesinin gözü 
görmüyor. Bir anne, çocuğunu 
düşürmek için ilaç kullanmış, bu İlaç 
ana rahminde çocuğun gözlerini kör 
etmiş.

Sakatlar Haftasının kutlandığı şu 
günlerde, gerek radyo ve televizyonda, 
gerekse yazılı basında konuyla ilgili 
olarak yayınlar yapılıyor. 

CHP il ve ilçe teşkilatlarının 
önümüzdeki günlerde görevden 
alınacağının kesinleşmesi üzerine, 
Genel Başkan Yardımcısı Eşref 
Erdem'in Gaziantep il başkanlığına 
Ahmet Yılmaz'ın getirilmesi için 
mücadele ettiği belirtilirken, Genel 
Sekreter Önder Sav'ın buna şiddetle 
karşı çıktığı öğrenildi.Halfeti 

Uzun 
süreden beri 
sevgili çiftçi 
arkadaşım 
Zeliha 
Güngören’i 
seçildiği Halfeti 
Belediyesi’nin 
meclisinde 
ziyaret etmek 
istiyordum, 
kısmet 
bugüneymiş…

Gururla kutladığımız Cumhuriyet haftamızda 
gösterime giren şahane bir film var. “Bir 
Cumhuriyet şarkısı”; gerçek bir hikaye, gerçek 
üstü bir mücadele sloganıyla tanıtıldı. 

Bu filmi yetişkin, genç, çocuk mutlaka herkes 
izlemeli. Özellikle de kültüre ve kadına düşman 
olan örümcek kafalı gericiler bu filmi izlemeliler. 
1930’lu yıllarda genç bir Cumhuriyet olan 
ülkemizin muhteşem kurucusu Mustafa Kemal 
Atatürk ‘ün hedef aldığı her alanda çağdaşlaşma 
sürecinde yaşanan zorlukları, hayranlık verici 
umudu, bilinçli inadı, vatan sevdasını anlatan 
filmde göz yaşlarınızı tutamıyorsunuz.

Haber-Sen Genel Başkanı Mesut Balcan, ‘Etki ajanlığı’ 
düzenlemesini de içeren torba yasa teklifine tepki gösterdi 

Toplumun tamamen Toplumun tamamen 
susturulması hedefleniyorsusturulması hedefleniyor

Balcan, ‘’Zaten sansür yasası ile diğer bir adı ile dezenformasyon 
yasası yeterince otosansürün taban bulmasına zemin hazırladı. Bu 
yasa ile toplum tamamen susturulup, mikrofon uzatılan herkesin 
cevap veremeyeceği bir boyut hedefleniyor’’ şeklinde konuştu. 

Yargının geldiği 
durumu

hepimiz biliyoruz
Teklif ile yargı erkine 

sınırsız bir yetki verildiğini 
söyleyen Balcan, ‘’Yargının 
geldiği durumu hepimiz 
biliyoruz. Sarf edilen 
cümle veya fiillerin 
ne olduğundan çok 
kimin söylediği ile ilgili 
savcılar ve yargı mercii 
pozisyon alıyor. Bunu 

somutlaştırmak adına 
sizin milli güvenlikten 
sorumlu dediğiniz kişi 
veya kurumlardan hırsızlık 
yolsuzluk usulsüzlük 
var ise siz buna karşı 
vatandaşlık görevi veya 
gazeteci olarak itiraz veya 
kamuoyu oluşturursanız 
birileri sizin yeni gelecek 
teklif yasayı dayanak 
göstererek ceza verebilir, 
şikayet edebilir.” dedi.

Mesut Balcan

Karşılıksız çek sayısının hızla
arttığı Antep, bölgede ilk sırada

Türkiye Bankalar Birliği Risk Merkezi yılın ilk 9 ayında karşılıksız çıkan çek sayılarını 
açıkladı. Karşılıksız çıkan çek sayısının arttığı Antep, karşılık çekte bölgede ilk sırada yer aldı. 

Karşılıksız çek 
sayısındaki artış 

korkutmaya başladı
Türkiye Bankalar 

Birliği Risk Merkezi 
yılın ilk 9 ayında 
karşılıksız çıkan çek 
sayılarını kamuoyuyla 
paylaştı. 2024’ün 9 
aylık döneminde ülke 
genelinde 197 bin 50 çek 
karşılıksız çıktı. Bunun 
yanı sıra ülkenin en 
büyük sanayi kentleri 
arasında bulunan Antep, 
karşılıksız çek sayısındaki 
artış korkutmaya başladı.  4’TE

Hukuka güvenin 
zedelendiği, adaletin 

sarsıldığı az bir dönem geçirdik
Kaşıkırık, ‘’Önceden yaşadığımız ekonomik 

krizi reformlarla, kalkınma politikalarıyla atlattık. 
Bu kadar hukuka güvenin zedelendiği, adaletin 
sarsıldığı, sisteme ve kurumlara olan güvenin 
sorgulandığı az bir dönem geçirdik. İnsanların 
hukuka, adalete, eğitime ve birçok konuya güvenin 

yanı sıra birbirimize olan güveni de aşılamamız 
gerekiyor. Bu beraber yaşamakla olacak. Birbirimize 

güvenmek zorundayız’’ ifadelerini kullandı. 
Her yere üniversite 
veya adalet sarayı 

açmak çözüm değil
Türkiye’de 4,5 milyon ev genci bulunduğunu 
sözlerine ekleyen Kaşıkırık, ‘’Ev genci; ne 

istihdam da ne de eğitimde anlamına 
geliyor. Dolayısıyla çalışmamız gereken 
toplumsal grup gençler. Her yere 
üniversite veya adalet sarayı açmak 
çözüm değilmiş. Gençlerin okulu 
bırakma oranı çok yüksek. 4+4+4 eğitimi 
tamamlama oranı bazı bölgelerde ilkokul 
seviyesinde’’ tespitini yaptı.

Çoklu kriz 
dönemindeyiz

Kaşıkırık, ‘’12 saatte 5 kadının 
öldürüldüğü zamanlara geldik. Çocuk 
istismarını söylemiyorum. Sorunlar bu 
kadar artmışken birlikte hareket etmemiz 
gerekiyor. Daha adil bir dünya bırakmak 

istiyorsak birlikte hareket edeceğiz. Bu 
kadar sosyal çürümenin ve toplumun 
çöküşün olduğu çoklu kriz dönemindeyiz’’ 
dedi. 

Gerçek Eşitlik Çoğulculuk ve Kapsayıcılık Derneği tarafından ‘Yerel yönetimlerde sosyal adalet ve hak temelli 
yaklaşım’ konulu konferans düzenlendi. Siyaset Bilimci Küresel Eşitlik Kapsayıcılık Ağı Başkanı Dr. Ayşe 

Kaşıkırık’ın konuşmacı olarak katıldığı konferans Makine Mühendisleri Odası Gaziantep Şubesi’nde yapıldı

Madde bağımlılığı toplumsal 
çöküşünde en önemli göstergesi

Çoklu bir kriz dönemin olduğumuzu kaydeden Kaşıkırık, ‘’Antep, madde bağımlılığının transfer noktası. 
Türkiye’ye bu bölgede özellikle de bu ilden gidiyor. Madde toplumsal çöküşünde en önemli unsurlarından birisi. 
Mahalle buluşmalarımızda ‘Ne olursunuz gençlerimizi madden kurtarın’ diyorlar. Madde önemli bir neden. 
Şiddet, yoksulluk ve yoksunluk birbirini tetikliyor. Dolayısıyla çoklu krizler dönemindeyiz’’ şeklinde konuştu.  

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

15 Ekim 2012 tarihli yazısıdır.

Zeugma Müzesi 

2’DE

Kurumlar ve markalar, bilinirlikleriyle 
bir kentin imajına çok olumlu katkıda 
bulunabilirler.

Söz gelimi, Gaziantep’ten ihraç edilen 
halı, Kolimbiya’da bir aile tarafından 
beğenilebilir. Halının Türkiye’de, 
Gaziantep’te imal edilmiş olması 
kullanıcının aklında kalabilir.

Baklavamız çok beğeniliyor, yurt içinde 
ve dışında Gaziantep’in ismine ciddi katkı 
yapıyor.

Ama bütün bunlar zaman içerisinde 
başka yerlerde de yapılabilir. Halının daha 
kalitelisi ve daha ucuzu başka bir kentte de 
dokunabilir. 

Butik olarak talebe göre üretilen Butik olarak talebe göre üretilen 
ayakkabılar 14 ülkeye satılıyorayakkabılar 14 ülkeye satılıyor

Nadir Birbilen, 7 yaşında babasının yanında tanıştığı ve 2006'da babadan devraldığı 
ayakkabıcılıkta kendisini geliştirerek, firmasına 14 yıl önce ihracat kapısını açtı. Üretiminin 
tamamını ihracatta değerlendiren Nadir Birbilen, AA muhabirine, küçük yaşlarda ayakkabı yapmayı 
öğrendiğini, hedefinin her zaman büyük ülkelere ayakkabı göndermek olduğunu söyledi. 4’TE

Onkoloji Hastanesi Radyasyon 
Ünitesi çocuklar için tehlike oluşturuyor

2006 yılında 
hasta kabulüne 
başlayan ancak 2023 
yılında Gaziantep 
Üniversite Hastanesi 
kampüsüne taşınan 
Onkoloji Hastanesi, 
kreşe giden küçük 
çocuklar için 
tehlike oluşturmaya 
başladı. Onkoloji 
Hastanesi 
Radyasyon 
Ünitesinin kreşin 
yanı başında 
faaliyete başlaması 
anne-babaları 
tedirgin etmeye 
başladı.

Dr. Ayşe Kaşıkırık

4’TE



GEREKLİ TELEFONLAR 
Yangın İhbar    110
Acil Yardım   112
Polis Yardım    155
Jandarma Yardım    156
Trafik Yardım   154
Kanalizasyon ve Su   185
Elektrik Arıza   186
Cenaze hizmetleri    188
Alo Zabıta    153
Kablo TV Arıza    126

RESMİ DAİRELER 
Valilik       342 231 03 13
Emniyet Müdürlüğü     342 230 18 30
İl Jandarma Komutanlığı    342 338 78 40
Adliye       342 321 36 36
İL Turizm Müdürlüğü     342 230 59 69
İl Kültür Müdürlüğü      342 232 18 58
İl Müftülüğü     342 220 13 57
Türk Telekom      342 230 36 66

ÜNİVERSİTELER  ve HASTANELER
Gaziantep Üniversitesi     342 360 12 00
Hasan Kalyoncu Üniversitesi     342 321 21 00
Dr. Ersin Arslan Hastanesi     342 221 07 00
25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65
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EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
KOZANLI TANRITANIR ECZANESI

İnönü Cad. N:152 DR.ERSİN ARSLAN Devlet Hast.
civarı (Tam-Med Hast. Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0 342 251 55 75
BERFİN ECZANESİ

Gümüştekin mahallesi 14011 nolu sok no:38/A (19 
Mayıs Lisesi Civarı-Cumhuriyet Sağlık Ocağı Yanı) / 

ŞAHİNBEY / Telefon : 0506 7959241
MEHMET ÖZDEMİR ECZANESİ

PERİLİKAYA MAH DEMOKRASi BULVarı NO 210 
A ŞAHİNBEY GAZİANTEP (Şahinbey kavşağından 

ABDULKADİR YÜKSEL DEVLET HASTANESİ 
kavşağına doğru giderken yolun sağında ulutaç mobilya 

karşısı perilikaya konutları yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 226 29 29

PINAR ECZANESI
Fıstık Araştırma Karşısı-Cergibozanlar Market Arkası-

Konak Mah. / ŞAHİNBEY
Telefon : 03422278584

BALCI ECZANESİ
AKKENT MAHALLESİ ŞEHİT BÜNYAMİN DİNÇ 
SOKAK NO:6A/C-D (AKKENT SEMT PAZARI 

ÇAPRAZI ,BAĞLARBAŞI ANADOLU LİSESİ KARŞISI) / 
ŞAHİNBEY / Telefon : 0342 999 27 22

ÇOLAKOĞLU ECZANESİ
Güneykent Mahallesi .(SEMBOL MARKET VE TÜRK 
PETROL KARŞISI.BEŞYÜZEVLER SAĞLIK OCAĞI 

YANI / ŞAHİNBEY / Telefon : 03422205736
AYDINER ECZANESI

Deniz Mh.40 Nolu Cd.N:18(Üçler Halı Saha-M.Ali 
Özkara Asm Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 3603099
ÖNCEL ECZANESİ

Bülbülzade Mahallesi 136043 Nolu Cadde No:31A/
D(Kuba Camii Arkası Şok Market Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 503 73 77
ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER

GÖKHAN ECZANESİ
Mücahitler Mh.(Medical Park Hst.Karşısı - Eski Primer 

Hst.Yanı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon :

GÜLEÇ ECZANESI
DEGIRMIÇEM MAH. MITHAT ENÇ CD. 1/C (Halı 
Sarayı Çaprazı, Ayıntap Otel Yanı, Doğdu Elektrik 

Bitişiği) / ŞEHİTKAMİL / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 215 09 51
IHLAMUR ECZANESİ

Şehirgösteren Mahallesi 68002 Nolu Cadde No:13/B 
(Celile Refik Danış ASM Yanı / Taylan Doğan Koleji) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0531 012 36 36

EMEK HACETTEPE ECZANESI
Emek Mh.(Köşem Kebap Yanı- Merhaba Kebap Karşısı) 

/ ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 322 33 90

AYDAN ECZANESİ
Yeni Mah. 43 Nolu Sok No:9 (Çıksorut ASM Karşısı-

Güven Polis Karakolu-Fatih Cami Cıvarı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 225 66 67

DOĞAN DEMİR ECZANESİ
Pirsultan mahallesi Çetin emeç caddesi No:81/A 

(Şehitkamil Devlet Hastanesi Yanı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 324 04 35
KAYAÖNÜ ECZANESİ

Karşıyaka Girişi-Yeşilova Kavşağı- Korutük Cad. No:226 
/ ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03423231234

NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU

Gazetemiz çalışanları TGC üyesidir.
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Aydınbaba Mah. 57017 Nolu Sokak
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

Ama bütün bunlar zaman içerisinde 
başka yerlerde de yapılabilir. Halının 
daha kalitelisi ve daha ucuzu başka 
bir kentte de dokunabilir. Bizim 
baklavamızı; Aydın’da yetişen 
antepfıstığı, Ege’nin yağı, Konya’nın 
unu ve şekeriyle, yine söz gelimi 
başka bir kentte de aynı lezzette yakın 
yapabilirler.

Amerika’da iken, New York’taki 
Güllüoğlu’ndan su böreği getirten 
Başbakan Erdoğan, “Burada yediğim su 
böreği, inanın Türkiye’de en iyi yerde 
yediğim su böreğinden hiçbir farkı yok” 
demişti.

                         ***
Halı için Gaziantep’e gelmeye gerek 

yok! Baklava için de gerek yok! 
Baklavacılarımız Türkiye’nin her yerine 
aldığı siparişi ertesi gün ulaştırabiliyor.

                         ***
Sadede gelirsek…
Gaziantep’in asıl zenginliği, yerleşik 

değeri, Zeugma Müzesi’dir.
Bu görkemli, dünya mirası müzeyi 

gezmek, içinde tarihi yaşamak, iki bin 
sene öncesinin muhteşem zenginliğini 
hissetmek için Gaziantep’e gelip, o 
müzeye gitmeniz gerekiyor.

İşte mesele de burada başlıyor.
Gelenler otelde konaklıyor, 

lokantalarımızda yiyip içiyor, taksiye 
biniyor, alış veriş yapıyor ve kentimize 
sağlıklı, temiz para girmesini sağlıyor, 
ekonomimize olağanüstü katkıda 
bulunuyor. Bundan daha iyi para 
kazanma şekli olabilir mi? Hammaddesi 
doğal, parası peşin ve de çok karlı!

Bunun içindir ki, Zeugma Müzesi, 
Gaziantep’in en büyük uluslarası 

markasıdır, sonsuz değerlidir ve 
Gaziantep için altın madeninden 
kıymetlidir. Bunu Antepli henüz tam 
manasıyla ne keşefedebildi ne de 
anlayabildi. Biraz daha zamana ihtiyaç 
var, o müzenin gerçekte bir altın 
madeninden daha değerli olduğunu 
kavrayabilmeleri için!

                        ***
Bu konuda benim değerlendirmem 

şöyle:
Bu müze tarih boyunca Antep’e 

yapılmış en önemli ve en değerli 
‘varlık’tır.

Belki bazıları bugün için böyle 
değerlendirmeyebilir, ama bir zaman 
sonra benim değerlendirmemi 
benimseyeceklerindenşüphem yoktur.

                         ***
Yalnız bu iş burada bitmiyor.
Bu müzenin pazarlanması çok 

önemlidir.
Güzelbey, Ankara’da bulunan 

dünyanın bütün büyükelçilerini davet 
edip Zeugma’nın mükemmel tanıtımını 
yaptı. Yurt dışında toplantılar için 
bulunduğu zamanda da hep Zeugma’yı 
ön planda tuttu.

Diğer kurumlardan ve önemli 
kişilerden beklenen tanıtıma yönelik 
performans henüz cılız!  Çünkü 
üstünde oturdukları madenin ne 
madeni olduğunu bilmiyorlar! Gerçi 
yazımın içinde ne madeni olduğunu 
söyledim ama!..

Gaziantep Turizm Derneği Başkanı 
Kamil Gereçci’nin bu konuda öneri 
hazırlığı içinde olduğunu duydum.

Benim de bazı tavsiyelerim olacak, 
ondan sonra…

Fıstığın bu sene durumu iyi değil!
Geçen sene 14 liraya kadar çıkan fıstığın 

kilosu bu sene nerede ise yarısı!
Mahsülün bol olması, Suriye’den ucuz fıstık 

gelmesi, fıstığımızın Ortadoğu ülkelerine 
kolay ulaşamaması falan filan…

Daha İran fıstığı gelmedi.
Orada devalüasyon oldu, bakalım bize nasıl 

yansıyacak?
Benim kişisel kanaatım bunların hiçbirinin 

kıymeti harbiyesi yok!
Sorun başka yerde.
Fıstık, biz bizi bildik bileli, kibar 

anlamda ambarcının, kabaca faizcinin 
hakimiyetindedir!

Parayı üretici veya dürüst tüccar kazanmaz! 
Üçkağıtçılar, faizciler kazanır. Bu hep böyle 
süre gelmiştir.

Bütün bunları tartışırken bir arkadaşım, 
“Zaten bu fıstıkçılıktan hayır gören 
olmamıştır” diye iddialı laf edince, hemen 
itiraz ettim.

“Olur mu öyle şey! Nasıl böyle saçma bir 
genelleme yaparsın? İnsanları tahkir etmeye 
ne hakkın var. Mesela benim akrabam bu işi 

yapıyor. Bankada en az 30 milyon Dolar nakiti 
var. Han, ev, apartman, daire, İstanbul’da evler, 
fıstıklık, arsalar vs hariç” deyince sinirlendi!

“Bu saydıklarına göre bu adam olağanüstü 
zengin. Peki bu adam ne kadar vergi vermiş?” 
diyerek hıncını benden almaya çalıştı! Sanki 
ben vergi müfettişiymişim gibi! Ama altta 
kalmadım:

“İşin orasını karıştırma! O vergisini Allah’a 
veriyor, Tanrı’da ona çok veriyor! Anladın 
mı?”

Fıstıktan başladık, nereye geldik.
Kızmaca yok!
Bu işin kaymağını az sayıda insan yiyor! 

Bunu çözmedikçe, fıstık iflah olmaz.
Peki, bu iş çözülebilir mi?
Hayır, kimsenin gücü yetmiyor.
İşte, arkadaşımın söylediği gibi bu işten 

faizcilikle para kazananların sonu iyi 
olmuyor!

Etrafınıza bakın. Arkadaşımın söylediği 
aslında doğru.

Peki, bu işten ders alan var mı?
Şaka mı yapıyorsunuz, dedik ya, iflah 

olunmuyor…

Fıstığın katili, faizciler!

Zeugma Müzesi 
Kurumlar ve markalar, 

bilinirlikleriyle bir kentin imajına 
çok olumlu katkıda bulunabilirler.

Söz gelimi, Gaziantep’ten ihraç 
edilen halı, Kolimbiya’da bir aile 
tarafından beğenilebilir. Halının 
Türkiye’de, Gaziantep’te imal 
edilmiş olması kullanıcının aklında 
kalabilir.

Baklavamız çok beğeniliyor, yurt 
içinde ve dışında Gaziantep’in 
ismine ciddi katkı yapıyor.

Irak’ın Kuzeyinde yeralan Kürdistan Bölgesel 
Yönetimi, dünyanın bütün yatırımcılarını 
bölgesine davet ediyor.

Bunun için Dubai’de, paranın merkezinde, 
büyük bir organizasyonla işadamlarını 
davet ederek tanıtım yapacaklar. Teşvikleri 
anlatacaklar, oraya gidenin ne kadar çok para 
kazanacağını anlatacaklar.

Tanıtım önemli, çok önemli…
Herkes beceriyor, biz birbirimizden arsa 

alıp satmaktan, bu gibi tanıtım işlerine zaman 
ayıramıyoruz!

Tanıtım dedik ya…

Aykut Tuzcu’nun 
15 Ekim 2012

tarihli yazısıdır

Uzun süreden beri sevgili çiftçi 
arkadaşım Zeliha Güngören’i 

seçildiği Halfeti Belediyesi’nin meclisinde ziyaret 
etmek istiyordum, kısmet bugüneymiş…

Sabahın erken saatinde çıktık yola. Bugün 
Halfeti’nin “pazar” günüymüş, köylüler de sebze 
getiriyorlarmış, merak ettim, ne yetiştirdiklerini 
görmek istedim. Pazar, 07.00-12:00 saatleri 
arasında, o nedenle de erken gitmek gerekti.

Pazarda benim sevdiğim tür taze sarımsak 
buldum, aldım. Arsuz’da daha geç oluyor 
sarımsak. Taze sarımsak oldukça risklidir, 
arabanın içi, üç gün sarımsak kokacak, yapacak bir 
şey yok…

Daha sonra Halfeti Belediyesine gittik orada 
Belediye Eş Başkanı Saniye Bayram’la tanıştırdı 
beni Zeliha. Belediye Başkanı Halfeti dışında 
olduğu için eş başkan vatandaşları dinleyip, 
dertlerini çözüyordu.

Halfeti, Urfa’nın ilçesidir, ancak küçüklüğümden 
beri sanki Gaziantep’in ilçesiymiş gibi yakındır 
bize. İklim olarak Akdeniz’i andırdığı ve her türlü 
meyve ve sebze yetiştiği için büyük sempatimiz 
vardır.

Zeliha ve bugün tanıdığım Eş Başkan Saniye, 
ne kadar güçlü kadınlar… Aklıma tabletlerde 
gördüğüm Mezopotamyalı kadınların rölyefleri 
geliyor. Zeliha’yı 36 senedir tanıyorum, hiç 
kopmadık, tek başına bir roman olacak kadar 
zengin hikâyesi var. Zaten politikaya girmesi de o 
nedenle, kendi gibi kadınlarla beraber mücadele 
isteğinden kaynaklanıyor. Daha önceki yıllarda 

bir partinin Halfeti ilçe başkanlığını da yapmıştı. 
Köyün ilk traktör kullanan, traktörü tamir 
edebilen, her türlü işi korkmadan yapabilen yiğit 
bir kadındır Zeliha. Bir de icadı var: Güneşte fıstık 
kavuruyor. Mevsiminde fıstığı önce foslarından 
ayırıyor, sonra kabuğunu soyuyor, çıtlatıyor ve en 
son da tuzlu suya ıslatıp güneş altında kurutup, 
aslında kavuruyor. Çok lezzetli oluyor bu tür 
hazırlanan fıstık, hele, ikram etmeden 10 dakika 
önce fırında ısıtırsanız tadına doyum olmuyor.

Eş Başkan Saniye ise, 18 yaşında evlendiği 
eşi ile sadece beş sene bir arada kalabilmiş. 
Eşini vurmuşlar, kan davası nedeniyle. Eşinin 
ölümünden 4 ay sonra dünyaya getirmiş ikinci 
çocuğunu. “Babamın evine gitmek zorunda 
kaldım, yoklukla, yoksullukla o iki çocuğu 
okuttum, birisini evlendirdim, dört torunum var 
diyor. Bana bir fotoğraf gösteriyor, torunların 
fotoğrafı, pek güzel iki kız çocuğu, geleneksel 
kıyafetleriyle düğüne gitmişler. Fotoğrafa birkaç 
kere bakmaktan kendimi alıkoyamıyorum. İyi ki 
geldim, iyi ki tanıdım bu insanları…

            ***
Birecik barajı eski Halfeti’yi sular altında 

bırakınca, yukarı bir yere yeni Halfeti yapmışlar. 
Eski Halfeti, Yeni Halfeti kavramlarını bugün 
kafama daha iyi yerleştirdim. Yeni Halfeti Fırat 
nehrini kuşatan tepelerin üzerinde, Fırat’tan 
epeyi uzak. Eski Halfeti ise baraj gölü üzerinde 
bir marina olmuş durumda. Dubaların üzerinde 
yüzen lokantalar, sık sık yola çıkan gezi tekneleri 
ve jet ski kiralayan turistler ile Fırat’ın bağrında 
oluşan yeni bir konsept. Havası çok güzel, 
hani bazı yerler vardır, kendinizi orada çok iyi 

hissedersiniz, eski Halfeti öyle bir yer.
Eşim trip adviser’dan baktı hangi yüzer lokantada 

oturacağımıza. Venedik diye bir yer… Biraz 
yürüyünce bulduk. Ama kimse yok, lokanta bom 
boş… biraz ürkütücü…ilk baştaki lokanta, tur 
otobüsünün orada durması nedeniyle doluydu. 
Halfeti’de şöyle bir adet var, baştan çay ikram 
ediyorlar, sonra, içerisine siyah gül yaprakları 

konulmuş kahve… Eş Başkan önce şahane bir çay 
ikram etti, arkasından güllü kahve. Merak ettiğim 
için içtim, şahane bir şey. Sanırım Menengiç’in 
yağını alıp, kuru hale getirmiş, sonra da içine gül 
yaprakları ilave etmişler. Ayy çok beğendim. İlla 

de alayım diye, turistik dükkanların olduğu Eski 
Halfeti’ye gittik. Oradan kahvemi aldım. Adam 
pek aklı başında idi, ona da “Hangi lokantaya 
gidelim?” dedik, Venedik’i gösterdi. Neden boş 
sorusuna “turist mevsimi değil, o nedenle boş” 
şeklinde çok mantıklı bir cevap verdi.

Fotoğrafta gördüğünüz yer Venedik lokantası. 
Şaput balığı, patlıcan kebabı ve haşhaş kebabı 
yedik. Bol miktarda meze de getirdiler, hepsi de 
güzeldi, sıcak ekmekle götürdük. Şaput balığı 
Fırat’a özgü bir balık türü. Özel bir terbiye ile 
yapılıyor, biz şiş üzerinde yapılmışını yedik, çok 
lezzetliydi.

Antep’te yaşasam, haftada bir kez eski Halfeti’ye 
giderdim. Ne güzel şahane bir yer…

Halfeti 



SAYFA

3

24 MART 2005

20 YIL ÖNCE GAZİANTEP20 YIL ÖNCE GAZİANTEP

16 MAYIS 1985

SABAH ARŞİVİNDEN GAZİANTEP
28 EKİM 2024 
PAZARTESİ

40 YIL ÖNCE GAZİANTEP40 YIL ÖNCE GAZİANTEP

 

Sakatlar Haftasının kutlandığı şu günlerde, 
gerek radyo ve televizyonda, gerekse yazılı 
basında konuyla ilgili olarak yayınlar yapılıyor. 
Sakat insanlarımızın da topluma yararlı kişiler 
olabilmesi için yapılması gerekenler belirtiliyor.

Biz de SABAH olarak, görmeyen birkaç 
insanımızı bir araya getirerek, sorunlarını ve 
beklentilerini yansıtmaya çalıştık.

Toplantımıza katılanların çoğunluğunu 
hanımlar oluşturdu. Bunlar çeşitli yerlerde 
çalışan ve işlerinde başarılı olan insanlar. 
Konuşmalarında davranışlarında kendilerini 
kanıtlamış olmanın rahatlığı ve huzuru 
sezilebiliyor.

Daha önce gelen Sıdıka ve Sevenkalp Mutlu 
ile Zehra Bozkurt ve Fatma Ertekin'le teybimizi 
çalıştırarak sohbete başlıyoruz. Önce evli olup 
olmadıklarını öğrenmek istiyorum. Hepsi 
de bekar olduğunu söylüyor. Fatma Ertekin, 
evlenip ayrılmış ve şu anda yalnız yaşıyor. 
Neden boşandığını sorduğumda da, kocasının 
çok az görebildiğini belirtirken 

-Ailesi beni bir türlü kabullenemedi. Biz ısrar 
edip evlendik. Fakat sonunda ailesi galip geldi 
ve ayrıldık diyor. 

Fatma Ertekin ve Sevenkalp Mutlu 25 yaşında 
olduklarını söylüyorlar. Sohbetimize katılan 
Zehra Bozkurt 27, Sıdıka Mutlu ise 35 yaşında. 

-Neden evlenmeyi düşünmediniz? dediğimde, 
Sıdıka hanım çok isteyeni olduğunu belirtiyor. 

-Ama, kardeşlerime bakacak kimse yoktu, 
bu nedenle kendimi onlara adadım. Hem 
görmeyen bir insan evlilikte başarısız olup 
ayrılınca, gören insana göre daha çok yıkılır, 
diyor. 

Bu sözler üzerine diğer hanımlar itiraz 

ediyorlar. Bu işte görüp görmemenin o kadar 
önemli olmadığını, evlilikte başarısız olan 
her insanın aynı oranda etkileneceklerini 
belirtiyorlar. Bu konuşmasından Sıdıka 
hanımın evlenmesinin biraz olsun, başarısız 
bir evlilik yapmaktan korkmuş olmasına 
bağlıyorum. Evlilik konusu açılınca bir görüş 
ileri sürüyorum.

-Ben, eş seçme konusunda görmeyen 
insanların daha sağlıklı karar verebileceklerini 
düşünüyorum. Çünkü gören insanlar ne de olsa 
görünüşten etkilenir, oysa görmeyen insanlar 
yalnızca kişiliği göz önüne almak durumun da 
oldukları için daha sağlıklı karar verebilirler. Bu 
görüşüme hanımların hepsi de katılıyor. Daha 
sonra görmemelerinin nedenini sorduğumda 
Sıdıka ve Sevenkalp Mutlu kardeşlerin 
doğuştan görmediklerini öğreniyorum. Anne 
ve babalarının dayı-hala çocukları olduğunu, 
bu nedenle 8 kardeşten dördünün gözlerinin 
görmediğini belirtiyorlar. Zehra Bozkurt 
ise «Annem benim doğmamı istememiş. Bu 
nedenle hamileyken bir takım ilaçlar kullanmış. 
İlaçlar benim gözlerimi etkilediği için doğuştan 
göremiyorum» diyor. Fatma Ertekin ise 
küçükken salıncakta yatarken gözlerine kum 
kaçtığını söylüyor. Daha sonra gözüne kaçan 
cisimlerin temizlendiğini, ancak yerlerinin 
mikrop kaptığını belirterek daha sonra doktor 
müdahalesinin yararlı olmadığını belirtiyor. 
Sohbetimize daha sonra katılan Hasan İnce ise 
Behçet hastalığı geçirdiğini gözlerini daha sonra 
kaybettiğini söylüyor, İki çocuğu olan Hasan 
İnce ailem ve çocuklarımda artık görmememi 
benimsediler. Kendi çabamla durumu onlara 
kabul ettirdim.» diyor. 

Görmeyen konuklarımız, görmeyen 
insanların başlıca sorununun işsizlik 
olduğunda birleşiyorlar. Sevenkalp Mutlu 
«Görmeyen bir insanın sorunlarının aileden 
başladığını belirterek «Çoğumuzun ailesi, 
görmeyen insan hiçbir şey yapamaz sanıyor. 
Yani aileden güvensizlik başlıyor. Bu da 
ileride daha büyük sorunların doğmasına 
neden oluyor» diye sorunun kaynağını aileye 
bağlıyor. 

Sohbetimize katılanlar Körler okulundaki 
eğitimin yetersiz olduğunu, ortaokuldan sonra 
görmeyen insanların hiçbir meslek sahibi 
olmadan kendi kaderiyle baş başa bırakıldığını 
savunuyorlar. Ayrıca görmeyen insanlar 
için yeterli kitap basılamadığı için yeterince 
okuyamamaktan yakmıyorlar. Zehra Bozkurt, 
Körler okulunda bulunan bazı kitapları 
almakta güçlük çektiklerini söyleyerek, «Oysa 
biz bu kitapları alıp gören arkadaşlarımıza 
okutarak, yazıp yeniden bizden başka 
görmeyenlerin yararlanmasını sağlamaya 
çalışıyoruz. Bu kitapların bir sistem dahilinde 
görmeyenlere verilmesi gerekir» diyor.

Ortak sorunlarda birleşen konuklarımızın 
dikkatimi çeken bir nokta da çok güzel 
konuşmaları ve seslerinin mikrofonik olması 
dikkatimi çekiyor. Evet herhangi bir nedenle 
görmeyen veya sakat olan insanlarımız. 
Bu insanlara biz toplum olarak gerekli 
yardımı ve kolaylığı gösterdiğimiz taktirde 
karşılığını mutlaka görebiliriz. Çünkü belirli 
eksikliklerine rağmen yaşamak ve kendilerini 
kanıtlamak için mücadele veriyorlar. Oysa biz 
toplum olarak onları aramıza kabul etmekte 
aynı oranda hoşgörülü olabiliyor muyuz?

Sakatlar Haftasında sakat insanlarımızla konuştuk:

Akraba evliliğinin Akraba evliliğinin 
zararları anlatıldızararları anlatıldı

Dayı-Hala çocukları olan bir ailenin 8 çocuktan 4 tanesinin gözü görmüyor. Bir anne, 
çocuğunu düşürmek için ilaç kullanmış, bu İlaç ana rahminde çocuğun gözlerini kör etmiş.

Güneydoğu Anadolu Canlı Hayvan 
İhracatçıları Birliği yayınladığı yazılı bildiride 
40 bini İslahiye, 50 bini Gaziantep'te olmak 
üzere 90 bin koyunun ihracat için vagonlara 
yüklenmeyi beklediğini bildirdi. Koyunların 
derhal ihracının sağlanması için vagon tahsisi 
isteniyor. 

Canlı hayvan ihracatçıları: «Yaptığımız 
taahhütleri ve bağlantılarımızı yerine 
getiremezsek dış pazarlan kaybederiz» 
diyorlar. Habur kapısının hâlâ kapalı 
bulunması, Irak'taki sığır vebası salgını, 
Suriye'nin menfi tutumu ihracatımızı geniş 
çapta etkiliyor.

90 bin koyun vagonlara 
yüklenmeyi bekliyor 

İhracatçılar, bağlantılarımızı yerine getiremezsek pazarlarımızı kaybederiz, diyor

İhsan Zorpineci ve Bekir Uncuer isimli 
üyelerin Kızılay Derneğinin işlevini yerine 
getiremediği ve dernek üye görevlilerinden 
bazılarının suistimallerde bulunduklarına 
inandıkları için istifa ettikleri öğrenildi. 

Doktor İlhan Köşker ve Diş Tabibi İhsan 
Karslıgil önceki gün dernek yönetim 
kurulundan istifa etmişlerdi. 

Bu dört kişinin istifasından sonra, başka 
istifaların da beklendiği söyleniyor.

2 kişi daha Kızılay idare kurulundan istifa etti 
Kızılay Derneği yönetim kurulu üyesi iki kişinin istifasından 

sonra dün de iki yönetim kurulu üyesi daha istifa ettiler. 

19 Mayıs Gençlik ve Spor Bayramı çalışmaları 
aralıksız olarak sürüyor. Bayramın kusursuz 
geçmesi için sık sık provalar yapılıyor. Dün 
Kamil Ocak spor alanında yapılan provayı 
cuma günü yapılacak son prova izleyecek.

19 Mayıs Gençlik ve Spor Bayramım 

yurttaşlar Kamil Ocak spor alanında ücretsiz, 
serbestçe izleyebilecek. Sadece kapalı türbine 
davetiye ile girilecek.

19 Mayıs Gençlik ve Spor Bayramının 
geçen yıllara oranla daha görkemli ve düzenli 
geçeceği ifade ediliyor.

19 Mayıs Gençlik ve Spor Bayramını 
yurttaşlar serbestçe izleyebilecek

Öğrencilerin bir yıllık çalışmalarının 
sergilendiği defilede 100 ün üzerinde 
giysi 24 öğrenci tarafından sunuldu. 

Spor ve fantezi giysilerin sunulduğu 
defilede öğrencilerin titiz çalışmaları 

izleyenleri hayran bıraktı. Birbirinden 
güzel giysilerin sergilendiği defile çok 
beğeni topladı. Okul Koruma Demeği 
cuma akşamı Burç Restoranda saat 20.30 
da bir defile daha düzenleyecek.

Kız meslek Lisesi defile düzenledi 

Abdülkadir Ateş de istemiyormuş 
Gaziantep Milletvekilleri Mustafa 

Yılmaz, Ahmet Yılmazkaya, CHP 
Yüksek Disiplin Kurulu Üyesi Esat 
Kaya Turgay yanında Abdülkadir 
Ateş'in de Ahmet Yılmaz'ın il 
başkanı olmasına şiddetle karşı 
çıktıkları kaydedildi. Konuyla ilgili 
olarak Sabah'ın sorularını yanıtlayan 
Ahmet Yılmaz'ın, "Partiyi toparlar, 
kaybolan disiplin ve barışı sağlarım. 
Çünkü örgütü tanıyorum" demesine 
karşılık, milletvekillerinin "Biz 
yönetimlerin atanmasından değil, 
seçilmesinden yanayız. Mevcut 
yönetimler bize rağmen görevden 
alınırsa, yapılacak en doğru şey 
yeni yönetimler için hemen seçim 
yapmaktır" dediği öğrenildi. 

Gaziantepli partililerin tasvip 
edeceği kişiler olsun 

Milletvekillerinin genel 
merkeze konuyla ilgili görüş 
iletirken, "Ahmet Yılmaz örgütü 
toparlayamaz. Bizim tavrımız 
kişilerle ilgili değil, eğer Gaziantep'e 
yeni yönetim atanacaksa bu yönetim 
Gaziantepli partililerin tasvip 
edeceği kişilerden oluşmalıdır" 
dediği belirtilirken, milletvekilleri 
dışında örgüt içinde Ahmet Yılmaz'a 

bir tepki gelmediği kaydedildi. 
Eşref Erdem şiddetle Ahmet 

Yılmaz'ı istiyor
Son kurultayda da tavrını 

değiştirmeden Genel Başkan 
Baykal tarafında yer alan ve 
Genel Başkan Yardımcısı Eşref 
Erdem'in şiddetle Gaziantep İl 
Başkanlığı'na atanmasını istediği 
Ahmet Yılmaz'a Genel Sekreter 
Önder Sav'ın da karşı olduğu 
bildirildi. Eşref Erdem ile Önder 
Sav'ın daha önce benzer konularda 
karşı karşıya geldiğini kaydeden 
partililer her seferinde kazananın 
Önder Sav olduğunu vurguladı. 
Bu arada mevcut milletvekillerinin 
kendisine karşı tavır almasına ve 
genel merkeze il başkanı olmaması 
için baskı yapmasına tepki gösteren 
Ahmet Yılmaz'ın yakın çevresine, 
"Mevcut milletvekilleri yerlerini 
daraltacağımı düşündükleri için 
elbette ki beni istemez. Çünkü hepsi 
de önümüzdeki dönem yeniden 
milletvekili seçilmeyi planlıyor. 
Ben il başkanı olursan, bu işlerine 
gelmeyecektir. Onlar ne kadar 
mücadele ederse etsin, genel merkez 
kimin ne olduğunu biliyor" şeklinde 
konuştuğu ifade edildi.

CHP'de Eşref Erdem ile 
Önder Sav karşı karşıya 

CHP il ve ilçe teşkilatlarının önümüzdeki günlerde görevden alınacağının kesinleşmesi üzerine, 
Genel Başkan Yardımcısı Eşref Erdem'in Gaziantep il başkanlığına Ahmet Yılmaz'ın getirilmesi 
için mücadele ettiği belirtilirken, Genel Sekreter Önder Sav'ın buna şiddetle karşı çıktığı öğrenildi.

Çocuk Hastanesi'nin yükü hafifleyecek 
Sağlık Müdürü Dr. Yusuf Ziya Yıldırım, 
açılan semt polikliniğinin Çocuk 
Hastanesi'nin yükünü büyük oranda 
azaltacağını söyledi. Çocuk Hastanesi 
Karşıyaka Semt Polikliniği'nin açılışında 
konuşan Dr. Yıldırım, proje kapsamında 
Çocuk Hastanesi'nin hasta sayısını 
azaltmak amacıyla 300 bin kişinin 
yaşadığı Karşıyaka Bölgesi'ne hitap edecek 
semt polikliniğinin hizmete girmesinin 
hem vatandaşları hem de hekimleri 
rahatlatacağını belirtti. 

Semt poliklinikleri ile merkezi 
hastanelere yığılma engellenecek 

Yıldırım, "Proje kapsamında öncelikle 
Çocuk Hastanesi'nin yükünü azaltmak 
gerekiyordu. Bu hizmetler için bina 
kiraladık. Binanın içini de hayırsever 
işadamlarının sağladığı maddi 
imkanlarıyla döşedikten sonra açılışa 
hazır hale getirdik. Bugün hizmete 
giren poliklinik, bölgede bulunan yoğun 
çocuk potansiyelinin Gaziantep Çocuk 
Hastanesi'ne gidişini engelleyeceğine 
inanıyorum. Artık, büyük hastaneler 
yerine küçük semt poliklinikleri ile 
hastaların merkezi hastanelere yığılmaları 

engellenecek." 
2004'te 200 bin çocuğa 
sağlık hizmeti verildi 

Çocuk Hastanesi Başhekimi Dr. Mehmet 
Berk ise 2003 yılında 136 bin çocuğa 
poliklinik, 16 bin çocuğa da yataklı 
tedavi hiz-meti verdiklerini, işgal edilen 
yatak oranının ise yüzde 116 olarak 
gerçekleştiğini ifade ederek, şunları 
söyledi: "2004 yılında 190 bin çocuğa 
poliklinik. 19 bin çocuğa da yataklı tedavi 
hizmeti verdik. Yatak işgal oranımız ise 
yüzde 131 olarak gerçekleşti. 2005 yılının 
ilk 70 gününde 70 bin hastaya poliklinik 
hizmeti verdik. Bu sayıya göre bu yılın 
sonuna kadar 300 bine yakın çocuğa 
poliklinik hizmeti vermiş olacağız. Aynı 
dönem içinde 6 bin çocuğa da yataklı 
tedavi hizmeti verdik." Semt poliklinikleri 
kısa vadede en uygun çözüm Dr. Berk, 
bu yoğun hasta potansiyeline mutlaka 
bir çözüm bulmak gerektiğini, Sağlık 
Bakanlığı tarafından uygulamaya konulan 
Semt Polikliniği uygulamasının kısa 
vadede en uygun çözüm yolu olduğunu, 
köklü çözümün ise kentte 200 yataklı 
yeni bir çocuk hastanesinin yapılması 
olduğunu sözlerine ekledi.

Çocuk Hastanesi Karşıyaka Semt Polikliniği hizmete açıldı

300 Bin kişinin yaşadığı bölgeye hizmet verecek 
Sağlık Müdürü Dr. Yusuf Ziya Yıldırım, Sağlık Bakanlığı'nın Türkiye'deki 

devlet hastanelerinin yükünü azaltmak amacıyla hazırladığı projenin hayata 
geçirildiğini ve projenin hedefine ulaşacağından emin olduğunu belirtti. 

Aşırı yağışlar İslahiye'de su baskınına neden oldu 
İslahiye İlçesi'nde yağışlar hayatı 

olumsuz yönde etkiliyor. 
İlçeye bağlı Akınyolu Köyü Muhtarı 

Şaban Demir, yaptığı açıklamada, 3 
günden bu yana devam eden yağışlar 

nedeniyle köy merkezinden geçen 
derenin taştığını söyledi. Demir, 
derenin taşması nedeniyle çevredeki 
yaklaşık 10-15 evi su bastığını ve maddi 
hasar meydana geldiğini kaydetti.

Aslan, 
Gaziantep'te en 
fazla ihracat yapılan 
ürün olan makine 
halısı sektörünün 
uluslararası 
pazarlardaki pazar 
payının artırılması 
gerektiğini ifade 
etti. 2004 yılında 
Gaziantep'ten 300 
milyon dolara yakın 
halı ihracatının 
yapıldığını, ancak 
kentte yapılan iplik, 
halı tezgahı ve yan 
sanayi yatırımlarına 
bakıldığında 
bu rakamın çok 
daha yüksek 
olması gerektiğini 

düşündüklerini 
vurgulayan Aslan, 
şöyle konuştu: 
"Ayrıca, bu konuda 
Gaziantep'i dışarıya 
bağımlılıktan 
kurtaracak makine 
imalatı sektörünün 
de geliştirilmesi 
gerekir. Halıcılar 
Odası ve diğer 
kurumların 
işbirliği ile Ar-Ge 
çalışmalarının 
yapılıp daha 
gelişmiş 
makinaların daha 
ucuza üretiminin 
sağlanacağı bir 
laboratuvar 
oluşturabiliriz."

Halı sektörünün uluslararası 
pazardaki payı artırılmalı 
GTO Başkanı Mehmet Aslan, 

Gaziantep'te en fazla ihracat yapılan 
ürün olan makine halısı sektörünün 
uluslararası pazarlardaki pazar 
payının artırılması gerektiğini söyledi. 
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Gururla kutladığımız Cumhuriyet haftamızda 
gösterime giren şahane bir film var. “Bir 
Cumhuriyet şarkısı”; gerçek bir hikaye, gerçek 
üstü bir mücadele sloganıyla tanıtıldı. 

Bu filmi yetişkin, genç, çocuk mutlaka 
herkes izlemeli. Özellikle de kültüre ve kadına 
düşman olan örümcek kafalı gericiler bu filmi 
izlemeliler.

1930’lu yıllarda genç bir Cumhuriyet olan 
ülkemizin muhteşem kurucusu Mustafa Kemal 
Atatürk ‘ün hedef aldığı her alanda çağdaşlaşma 
sürecinde yaşanan zorlukları, hayranlık verici 
umudu, bilinçli inadı, vatan sevdasını anlatan 
filmde göz yaşlarınızı tutamıyorsunuz. 

Filmin konusu özetle şöyle:
Mustafa Kemal Atatürk, yıllar önce, kurtuluş 

savaşı planlarını yaparken Bulgaristan’da çok 
etkilendiği iki şeyden biri olan opera geleneğini 
Türkiye’de başlatmak ve İran Şahı Rıza 
Pehlevi’nin Türkiye Cumhuriyeti’ne 19 Haziran 
1934 de yapacağı resmi ziyaret programında, 
bu operayı onun onuruna sahneletmek ister. Ne 
var ki operayı sahneye koyacak ekip, orkestra, 
bütçe, prova yapılacak yer, koro, libretto dahil 
olanaklar son derece kısıtlıdır ve en önemlisi 
sadece 36 gün gibi çok kısa bir süre vardır .

Mustafa Kemal Atatürk, yine muhteşem 
dehası ve öngörüsüyle, Fars edebiyatının 
ünlü eserlerinden, Firdevsî'nin Şehnâme adlı 
eserinin ana temasını “Öz soy” adıyla uyarlar, 
ön çalışmayı hazırlar ve buna sadık kalarak 
opera librettosunu yazmak üzere, Münir Hayri 
Egeli’yi görevlendirir. O yıl sadece 27 yaşında 
olan ve Paris’te müzik eğitimi almış olan Ahmet 
Adnan’a (Saygun) operayı 36 günde besteleme 
ve sahneleme görevi verilir. Ahmet Adnan, 
müzikteki özel yeteneğiyle devlet bursuyla 
Fransa’da eğitim alarak yurda dönmüş idealist 
bir müzik öğretmenidir ancak koşullar çok 
zorludur. Mustafa Kemal Atatürk Bulgarların 
başarılarını, kültürdeki ilerlemelerine 
bağlamakta ve genç cumhuriyetin de kültürde 
hak ettiği yere gelmesini arzulamaktadır. Onun 
inancının etkileyiciliği ve bu büyük öndere 
duyulan inanılmaz sevgi ve saygıyla, onun asla 
incitilmemesi gerektiğini düşünen bir avuç 

idealist kolları sıvar. 
Film, inanılmaz bir başarıyla bu çabaları, 

fedakarlıkları, inancı, azmi, vatan sevgisini çok 
başarılı bir kurgu ve örgüde anlatıyor. Tüm 
bu duygulara olan hayranlığı yaşamak, bu 
idealist insanlarla gurur duymak, Atatürk’ün 
Bulgaristan’da etkilendiği ikinci şeyi de 
öğrenmek için, bu film mutlaka izlenmeli ve 
izletilmeli.

Bu opera sergilendikten sonra, Ankara’da 
neler olmuş diye merak ettiğinizi tahmin 
ediyorum.

Türkiye ulusal operasının yaratılmasında 
önemli bir adım sayılan ve Türkiye 
Cumhuriyeti tarihinin sahnelenen ilk Türkçe 
operası olan Özsoy Operası, iki ülkenin dostluk 
temelini de atmayı başarmış. 

Operada işlenen ana tema yüzyıllar 
boyunca Türkiye ve İran'ın kardeş olduğunun 
vurgulanması.

Öykü, Hakan Feridun'un ikiz oğulları Tur 
(Kurt) ile İraç (Aslan) üzerine kurulu. İkizler 
doğduğunda şeytanın gazabı onları birbirinden 
ayırır. Ayrı yollara gidip birbirlerinden 
uzaklaşırlar. Ama yüzyıllar sonra buluşup 
kardeş olduklarını anlarlar. Tıpkı "ayrı yollara 
giden ikizler" Türkiye ve İran gibi.

Bu muhteşem operayı izleyen Rıza Şah 
Pehlevi, gösteri sonunda "Kardeşim!" diyerek, 
Atatürk'e sarılmış. Üstelik Ankara Halk Evi’nde 
sahnelenen ilk oyunun hemen ardından iki 
devlet başkanı Dışişleri Bakanlığına giderek 
orada Türk-İran dostluğunu resmileştirmiş…

“Dünyada kadınlarına vatan borçlanan bir 
millet yoktur “ diye Türk kadınına dünyada pek 
çok ülkeden önce seçme ve seçilme hakkını 
veren büyük Atatürk, o muhteşem öngörüsüyle 
her türlü kalkınmayı düşünürken kültürel 
kalkınmada da inanılmaz devrimler yaptı.

Geldiğimiz gündeki kültürel ve ahlaki 
yozlaşma, başarısız yöneticiler, unutulan 
değerler, bize dayatılan hak etmediğimiz yaşam 
koşulları bizi büyük ümitsizliğe sevk ediyor.

Sinema salonundan, göz yaşlarım dinsin diye 
bir süre bekleyerek ayrıldım. Kulaklarımda 
“Bütün bu şeraitten daha elim ve daha vahim 
olmak üzere, memleketin dâhilinde iktidara 
sahip olanlar, gaflet ve dalalet ve hatta 
hıyanet içinde bulunabilirler. Hatta bu iktidar 
sahipleri, şahsi menfaatlerini müstevlilerin 
siyasi emelleriyle tevhit edebilirler. Millet, 
fakruzaruret içinde harap ve bitap düşmüş 
olabilir.” diyen büyük önder Atatürk’ün sözleri 
çınlıyordu. 

Gözyaşlarımın, O’nu ve çok değer verdiği 
kurucu değerlerimizi yitirişimize mi, yoksa 
o değerlere sahip çıkamamış olduğumuza mı 
aktığını bilemedim. 

Balcan, “Bu teklif Bu haliyle 
geçerse iktidara yapılan 
eleştiri veya her türlü olumsuz 
değerlendirme suç kapsamı 
içinde değerlendirilebilecek’’ 
açıklamasını yaptı.

AKP ve MHP 
korkutan politikalardan 

beslenir hale geldi
AKP ve MHP bloğunun 

sürekli halkı susturan ve 
korkutan politikalardan beslenir 
hale geldiğine dikkat çeken 
Balcan, ‘’Muhalefet bloğunun 
da bu yasalara sert bir şekilde 
muhalefet edip bu yasanın 
meclisten geçmemesi için her 
türlü çabayı göstermesi gerekiyor. 

Bu mücadele sadece mecliste 
muhalefet etmekle değil aynı 
zamanda bütün toplumun 
kendisi hakkında gelecek olan 
yasaya karşı tutum alması 
gerekiyor. Bu yasanın içeriğinin 
ne olduğu ile ilgili bütün sivil 
toplum örgütlerinin topluma 
aydınlatma ve onlara aktarma 
görevi mevcut’’ dedi.  

Çok fazla tartışılmadan yasa
haline getirilmeye çalışılıyor

Balcan, ‘’Baskıcı rejim son 
dönemlerde hep aynı taktiği 
deniyor. Bütün teklif yasaları 
önce bir torba yasaya koyup 
toplumun tepki göstermesinden 
sonra torba yasadan çıkaran o 

torba yasayı geçirdikten sonra 1 
ay ile 3 ay arası toplumun tepkisi 
indikten sonra yasayı tekrar 
sessiz bir şekilde komisyondan 
getirip meclis gündemine 
sokuyor. Çok fazla tartışılmadan 
yasa haline getirilmeye çalışılıyor. 
Gece yarısında da meclisten 
oylamaya sunup geçirmekte. 
Liyakatsiz yöneticilerin bu 
kadar fazla oldu başka ülke yok. 
Aldığı eğitim ile alakasız kişiler, 
devletin en önemli kurumlarında 
karar verici bir pozisyonda yer 
almakta bunlara karşı yapılan 
itirazlarda yarın bu kapsamda 
değerlendirilebilir’’ ifadelerini 
kullandı. Haber Merkezi

Toplumun tamamen 
susturulması hedefleniyor

9 aylık dönemde 4 bin 504 
çek karşılıksız çıktı

Türkiye’nin en büyük sanayi kentleri arasında 
yer alan, üretim ve istihdam kenti olarak anılan 
Antep’te ki firmaların ve işletmeler, çeklerini 
ödemeyecek noktaya geldi. Ekonomik krizin 
etkisinin gün geçtikçe arttığı kentte 2023 yılının 
9 aylık döneminde 2 bin 674 çek karşılıksız 
çıktı. 2024 yılının aynı döneminde ise karşılıksız 
çıkan çek sayısı bin 830 artışla 4 bin 504’e çıktı. 

Gaziantep, 4 bin 504 karşılıksız çek ile 
Güneydoğu Anadolu Bölgesi içerisinde bulunan 
iller arasında ilk sırada yer aldı. Gaziantep’i 3 
bin 175 karşılıksız çek ile Şanlıurfa, 2 bin 292 
ile Diyarbakır, 2 bin 207 ile Mardin, bin 177 ile 
Şırnak, 979 ile Batman, 560 ile Adıyaman, 252 
ile Siirt ve 74 ile Kilis izledi.  

Antep, ülke genelinde 
yedinci sırada

Türkiye genelinde karşılıksız çek sıralamasında 
İstanbul 47 bin 650 ile ilk sırada yer aldı. 
İstanbul’u 15 bin 117 ile Ankara, 14 bin 172 ile 
İzmir, 9 bin 168 ile Bursa, 4 bin 642 ile Konya, 
4 bin 470 ile Sakarya, 4 bin 504 ile Gaziantep, 4 
bin 414 ile Mersin, 3 bin 559 ile Kayseri ve 3 bin 
328 ile Yalova takip etti. Haber Merkezi 

Karşılıksız çek sayısının hızla
arttığı Antep, bölgede ilk sırada

Antep’te hak temelli 
bir dernek bulunmuyor

Gaziantep’te hak temelli bir 
derneğin bulunmadığını ifade 
eden Kaşıkırık, ‘’Hak temelli; 
insan hakkı, çocuk hakkı, 
kadın hakları, hayvan hakları, 
çalışan hakkı, emekli hakkı 
yani insan hakları demek. 6 
şubat depremlerinden sonra 
yaptığımız saha araştırmasında 
‘Burada dernekler hak temelli ve 
ya hak temelli’ olmak üzere iki 
ayrılıyor dediler. Ya hak temelli 
demek yardım, bağış, alan ve 
veren ilişkisi. İnsanı değerli 
hissettirecek en önemli alan 
politika ve hizmet sunma’’ dedi. 

Bizi temsil etmesi için 
oy vereceğimiz her adayın 
liyakatli olmasını istiyoruz

Gerçek Eşitlik Derneği 
Kurucu Başkanı Gül Yıldız 
Bozgeyik, ‘’Bizi temsil etmesi 
için oy vereceğimiz her adayın 
liyakatli olmasını istiyoruz. 
Hepsinin siyaset bilimci 
olmasını beklemiyoruz ama 
bizi temsil edecekse; ister 
muhtar, ister meclis üyesi, 
ister belediye başkanı, isterse 
milletvekili; seçildiği makamın 
görev ve sorumluluklarını 
yerine getirecek bilgi, beceri ve 
donanıma sahip olmalı. Onun 
için  diyoruz ki; seçimlere birkaç 
ay kala değil, bugün başlayalım. 

Biz eşitliği bilgi paylaşımında 
da savunuyoruz’’ çağrısında 
bulundu. 

Eşitliğin, adaletin inşası için 
elimizi taşın altına koyacağız
Gerçek eşitlik yerelde başlar 

diyerek yola yola çıktıklarını 
kaydeden Bozgeyik, ‘’Temel 
insan hakları bağlamında tüm 
bireylerin evde, işte, eğitimde 
eşit erişim hakkı, siyasette 
karar mekanizmalarında 
kadınların ve gençlerin eşit 
temsili için çalışmalar yapmak, 
kısacası gündelik hayatın tüm 
alanlarında eşit temsil edilmesi 
için mücadele edeceğiz. 
Kimsenin geride kalmaması, 
eşitliğin, adaletin, kapsayıcılığın 
ve çoğulculuğun yerelde 
inşası için elimizi taşın altına 
koyacağız’’ ifadelerine yer verdi. 

Balık vermeyi değil, 
balık tutmayı öğreneceğiz

Siyasette gerçek eşitliği 
önemsediklerinin altını çizen 
Bozgeyik, konuşmasını şöyle 
sürdürdü: ‘’Siyasette değişim ve 
dönüşüm herkes için eşit ve adil 
kararların alınmasını sağlayacak. 
Bu kapsamda siyasetin, unutulan 
öznesi konumunda olan 
kadınların ve gençlerin karar 
alma mekanizmalarına aktif 
katılımı büyük önem taşıyor. 
Bizler de Gerçek Eşitlik Derneği 
olarak, temsilde eşitliğin ve 
adaletin sağlanması için daha 
çok liyakatli kadın ve gencin 
siyasette yer alabilmesi amacıyla 
yola çıktık. Böylece, farkındalık 
ve kapasite güçlendirme 
çalışmaları ile donanımlarını 
arttırmalarını ve kendilerini 
doğru ifade etmelerini 
sağlayacağız.  Yani balık vermeyi 
değil balık tutmayı öğreteceğiz.’’ 
Haber Merkezi 

Madde bağımlılığı toplumsal 
çöküşünde en önemli göstergesi

Ayakkabıcılığın temelden 
öğrenilmesi gerektiğini 
belirten Birbilen, "Şu 
anda 12 ülkeye ayakkabı 
gönderiyoruz. Güzel ürünler 
çıkarıp ülkemize faydalı 
firma olmaya çalışıyoruz. 
Amerika'ya ve büyük 
ülkelere ihracat yapmak 
istiyorum. Şu an 30 kişi 
çalıştırıyoruz, çok çalışarak 
bu seviyelere geldik. Çok 
düşünerek, emek vererek 
geldik. Ayakkabıcılık her 
dalından zor bir meslek bu 
yüzden çok çalışmak lazım" 
dedi.

Birbilen, ayakkabın elde 
ve bir sürü çivinin çakılarak 
üretildiği dönemleri eski 
ustalardan gördüğünü 
anlatarak, şimdilerde ise 
yapım sisteminin değiştiğini 
ifade etti.

Gelişen teknolojinin 
ayakkabı üretim sistemine 
de katkısının olduğunu 
aktaran Birbilen, 
"Büyüklerimiz ustalarımız 
elde ayakkabı üretirlerdi. 
Ayakkabıların altına 
dünya kadar çivi çakılırdı. 
Şu an son sistem İtalyan 
makinelerimizle çok şükür 

daha profesyonel bir şekilde 
ürün yapmaya çalışıyoruz. 
Türkiye'de üretilen her 
3 ayakkabıdan birinin 
Gaziantep'te üretilmesi 
memleketimiz adına gurur 
veriyor. Gaziantep büyük 
ve Türkiye'de ses getiren bir 
şehir. Güzel markalarımız 
var, bu da bize gurur 
veriyor." diye konuştu.

Birbilen, bir dönem 
İtalya ve Hong-Kong'a 
ürün gönderdiğini, şu 
anda ise Irak, Azerbaycan, 
Tacikistan, Türkmenistan, 
Pakistan, Özbekistan, 

Yunanistan, Suudi 
Arabistan, Yemen, 
Nijerya, Güney Afrika, 
Tacikistan'dan aktif 
müşterileri olduğunu 
anlatarak, Filistin ve 
Lübnan'a da yakın zamana 
kadar ürün tedariki 
sağladıklarını ifade etti.

Türk ayakkabılarının 
kalitesinden dolayı talep 
gördüğünü vurgulayan 
Birbilen, şunları kaydetti: 
"Yüksek kaliteden dolayı 
bölgemizdeki ürünler 
talep görüyor. El yapımı 
olması, coğrafyamızın 

hayvanlarının derisinin 
kaliteli olması, işçiliğimizin 
iyi olması önemli bir faktör. 
100 yıla aşkın süredir 
Gaziantep'te bu sektör var. 
Biz butik olarak talebe göre 
ürün üretiyoruz. Müşteri 
bizden ne kadar isterse ona 
göre üretim yapıyoruz. Her 
bölgenin ayrı ayak numarası 
var, bazısı çok büyük 
bazısı küçük istiyor. Biz 
haftada 1000 çift üretiyoruz 
ancak talep olursa yılda 
ortalama 75 bin çifte kadar 
üretim kapasitemiz var." 
Cumhuriyet

Butik olarak talebe göre üretilen 
ayakkabılar 14 ülkeye satılıyor

Aileler, soruna bir
çözüm bulunmasını istiyor

Bilindiği üzere 2004 yılında 
şehrin dışına kurulun ve 2006 
yılında hasta kabulüne başlayan 
Gaziantep Üniversitesi’ne bağlı 
Onkoloji Hastanesi, 2023 yılında 
üniversitenin kampüsüne 
taşınmıştı. Onkoloji Hastanesi 
Radyasyon Ünitesinin, küçük 
çocukların bulunduğu kreşin 
yanına yapılması tepkileri de 
beraberinde getirdi. Bu duruma 
tepki gösteren aileler, soruna bir 
çözüm bulunması çağrısında 
bulundu. 

Korkunç bir hata olduğu açık
Aileler, ‘’Onkoloji Hastanesi 

Radyasyon Ünitesinin, kreşin 
dibinde yapılmasının, korkunç bir 
hata olduğu çok açık. Küçücük 

çocukların, hızlı kemik gelişimi 
çağında olmasından dolayı bu 
durumdan son derece olumsuz 
etkilenebileceği hiçbir şekilde 
hesaba katılmamış’’ ifadelerini 
kullandı. 

Radyasyon girişi ünitesi kreşin 
olduğu tarafa konumlandırılmış
Onkoloji Hastanesi Ünitesi olarak 

kullanılamaya başlanan binanın 
depo olarak yapılan binanın 
Onkoloji Hastanesi Radyasyon 
Ünitesine dönüştürüldüğü söyleyen 
aileler, ‘’Söz konusu bina, GAÜN 
kreş binasının neredeyse bitişiğine 
yapılmış ve daha da kötüsü, 
radyasyon girişi ünitesi kreşin 
olduğu tarafa konumlandırılmış. 
Ayrıca mevcut Onkoloji Hastanesi 
binası, depo olarak yapıldığı için 
son derece dayanıksız kompozit 

malzemeyle odalar yapılmış ve bu 
kompozit duvarların TV, klima, 
muhtelif hastane teçhizatını vb. 
taşıma kapasitesi bile bulunmuyor’’ 
açıklamasını yaptı. 

Hastane ruhsatsız olduğu için 
yataklı bölüm faaliyete 

geçilemedi
Aileler, ‘’Binanın kanalizasyon 

sistemi, birkaç çalışana göre 
yapılmış olup yüzlerce çalışanın 
ve hastanın bu sistem üzerinde 
yaratacağı baskı ve istenmeyen 
sonuçların yaşanması ihtimali 
(aslında ihtimal bile değil!) 
görmezden gelinmiş. Nitekim, 
radyasyon ünitesinde hasta 
kabulüne başlayan Hastane, 
ruhsatsız olduğu için yataklı 
bölümü faaliyete geçirilemedi’’ 
dedi. Haber Merkezi

Onkoloji Hastanesi Radyasyon 
Ünitesi çocuklar için tehlike oluşturuyor

Haftalık trafik denetim raporu açıklandı: 522 bin 
427 araç ve sürücü hakkında işlem yapıldı

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, emniyet ve jandarma 
trafik ekiplerince, 17-24 Ekim'de, 2 milyon 829 bin 
271 aracın denetlendiğini bildirdi.

Bakan Yerlikaya, sosyal medya hesabından yaptığı 
paylaşımda, denetimlerde, hız ihlalinde bulunan 
148 bin 366, periyodik muayenesi yaptırılmamış 32 
bin 907, emniyet kemeri kullanmayan 25 bin 548, 
sürücü belgesiz araç kullanan 17 bin 440, zorunlu 
mali sorumluluk sigortası bulunmayan 12 bin 859 
olmak üzere diğer işlemlerle toplam 522 bin 427 
araç ve sürücüye işlem yapıldığını belirtti.

Yerlikaya, 1 Ocak -15 Ekim arasında emniyet ve 
jandarma trafik ekiplerince ışıklı ya da sesli uyarı 
işareti bulunan cihazları (çakar) mevzuatta izin 
verilmeyen araçlara takarak kullanan sürücülere 
yönelik toplam 227 bin 24 denetim ve 10 bin 22 
sürücüye işlem yapıldığını aktardı.t24

Bir haftada 522 bin 
araca işlem yapıldı


